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گروه سیاسی – خاطره میرزا: زمزمه استیضاح و اخراج 
وزیران ناکارآمد کابینه ابراهیم رئیســی یکبار دیگر شنیده 
مي شود، موضوعی که در سال 1400 هم به گوش مي رسید 
اما گویا هیات رئیســه مجلس و لابی دولت در مجلس مانع 
از جدی شــدن آن شد. مخالفان استیضاح در مجلس دائما 
عنوان مي کردند که استیضاح برای دولتی که هنوز چندماه 
است برسرکار آمده زود است؛ اما ناکارآمدی بعضی وزیران 
و ناهماهنگی در کابینه چنان اســت که شاید چاره ای جز 

استیضاح یا برکناری و ترمیم کابینه وجود نداشته باشد. 
بعد از پایان تعطیلات نوروزی، اولین اشاره به این موضوع 
را سید ناصر موســوی لارگانی نماینده مردم فلاورجان در 
جلسه علنی پانزدهم فروردین داشت که در تذکری شفاهی 
به هیئت رئیسه مجلس درباره استیضاح وزیران کابینه دولت 
سیزدهم، گفت: استیضاح دو وزیر که به امضای ۵۵ نماینده 
مجلس رسیده، تقدیم شده، اما اعلام وصول نمی شود؛ یکی 
وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی و دیگری وزیر صنعت، 
معدن و تجارت است که ما درخواست اجرای آیین نامه برای 
اســتیضاح این دو وزیر را داریم. وی همچنین خاطرنشان 
کرد: به من گفته اند نامه اســتیضاح وزیر بهداشــت توسط 
نمایندگان امضا شده، بنابراین خواهشمند است هیئت رئیسه 

به این موارد رسیدگی کند.
همچنین پســت فروشی به عنوان حق السکوت، هرج و 
مرج در بازار خودرو، خرید منتقدان با پول، زمینه ســازی 
برای انتخابات آینده، سفرهای پر هزینه خارجی و انتصابات 
فامیلی، اتهاماتی بود که موسوی لارگانی در اولین نطق بعد 
از عیدنوروز، در صحن علنی مجلس خطاب به عبدالملکی 
وزیــر رفاه و کار و فاطمی امیــن وزیر صمت مطرح کرد و 
دلسوزانه از ابراهیم رئیســی خواست نفوذی ها را از کابینه 

خود پاکسازی نماید.
یک روز پس از آن لطف الله ســیاهکلی عضو کمیسیون 

صنایع و معادن مجلس شــورای اســلامی در گفت وگو با 
ایلنا، با اعلام اینکه موضوع استیضاح وزیر صمت که از سال 
گذشته به هیات رئیســه تحویل داده شده و تاکنون اعلام 
وصول نشده است، گفت: به تازگی یک مطلب جدید پیش 
آمده که رسانه دولت اصلا ماها را منفعت طلب خطاب کرده 
و گفته این هایی که دنبال اســتیضاح هستند منفعت طلب 
هســتند. جالب اســت به عنوان یک رســانه دولتی که از 
بیت المال پول می گیرد، بالای 1۵00 میلیارد تومان بودجه 
می گیرد، بیش از 1000 کارمند دارد، در کشورهای مختلفی 
نمایندگی دارند و باید مدافع واقعی دولت و مردم باشد و این 

رویه خیلی وحشتناک است.
عضو کمیســیون صنایــع همچنین در رابطــه با ادامه 

پیگیری اســتیضاح خاطرنشــان کرد: استیضاح را با قدرت 
پیگیــری مي کنم، ما قبلا کــه در رابطه بــا فعالیت وزیر 
نمی خواستیم استیضاح کنیم؛ من الان می خواهم استیضاح 
را اصلاح کنم چون من در رابطه با قیمت خودرو می خواستم 
ایشان را استیضاح کنم اما الان عملکرد وزیر نشان می دهد 

آقای وزیر از خیلی موضوعات بیگانه و دور است.
وی گفــت: در چارت اخیری که ما آن را افشــا کردیم 
و ابلاغ شــده اســت اصلا »معدن« وجود نداشت، نمی دانم 
آقای وزیر دارد چه کار می کند. بنابراین اگر تا دیروز از من 
می پرسیدند، می گفتم نمی خواهم عملکرد وزیر را  استیضاح 
کنم اما از این به بعد عملکرد وزیر را هم می خواهم استیضاح 

کنم.

روز گذشــته نیز برخی از رســانه ها خبر دادند که سه 
وزیر کار، اقتصاد و صمت در آســتانه استیضاح قرار دارند. 
با این حال قبل از عملی شدن استیضاح، قرار است حجت  ا… 
عبدالملکــی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی برای پاســخ 
به ســوالات نمایندگان در صحن مجلس حاضر شود و در 
صورتی که او نتواند پرســش کنندگان را قانع کند، شــاید 
پیش از فاطمی امین استیضاح او عملی شود و چه بسا اولین 

اخراجی دولت سیزدهم لقب بگیرد.
واقعیت این اســت که ناکارآمــدی و ناتوانی مدیریتی 
دولتمردان کار را به جایی رسانده که روزنامه کیهان هم آن 
را پذیرفته اما با عنوان کردن این موضوع که »بحران نیروی 
کارآمد وجود دارد« ســعی دارد این موضوع را توجیه کند. 
این روزنامه در شماره روز شنبه خود نوشت: » پرورش یافتن 
مدیران کارآمد ده ها شرط لازم دارد که احراز همه آنها کار 
دشــواری اســت. امروزه نیز یکی از موانع عزل کارگزارانی 
که ضعف هایشــان مشهود است مسئله کمبود مدیر لایق و 

کارآمد و جامع الشرایط است«!
با این حال به نظر مي رســد هنوز هیات رئیسه مجلس 
در مقابل استیضاح مقاومت مي کند. خبرآنلاین در گزارشی 
پیرامون این موضوع نوشــت: محمدباقر قالیباف در مجلس 
یازدهم در حال ایفای نقش علی لاریجانی در مجلس دهم 
است. گفته مي شود تلاش تعداد زیادی از نمایندگان مجلس 
حامی ابراهیم رئیســی که امضاهای جمع آوری شده برای 
اســتیضاح چند وزیر و ازجمله ، دو وزیر صمت و کار و رفاه 
را به هیات رئیســه مجلس تقدیم کردند، با مخالفت هیات 

رئیسه مجلس مواجه شده است.
بــا این تفاصیل، باید منتظر نشســت و دید که »بحران 
ناکارآمدی« آیا به ترمیم کابینه منجر مي شــود یا دولت و 
همراهانــش با بهانه قرار دادن »بحــران نیروی کارآمد« به 

ناچار یا اختیار، مانع تغییر در کابینه خواهند شد؟!  

طرفداران دولت سعی دارند به بهانه کمبود نیروهای کارآمد مانع تغییر در کابینه شوند

جدی شدن استیضاح، حاصل بحران ناکارآمدی دولتمردان 

نماینده مــردم تبریز در مجلس، گفــت: در داخل باید 
وحدت، انسجام و تعامل را افزایش دهیم و دوم اینکه در دنیا 
هم باید این موضوع را پیش ببریم و تلاش کنیم تا جایی که 
امکانپذیر است، تنش زدایی کنیم. در این راه هم بهتر است 

از همسایه ها شروع کنیم و بعد ادامه دهیم.
مسعود پزشکیان نماینده مردم تبریز در مجلس شورای 
اسلامی در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این موضوع که برخی 
از نمایندگان موضوع »ترمیم کابینه« را مطرح می کنند که از 
این میان تعدادی بر استیضاح اصرار دارند و تعدادی علاقمند 
به تغییرات از سوی دولت هستند، با توجه به سپری شدن 
۷ ماه از عمر دولت شما چه نظری دارید؟، گفت: من معتقد 
به این رفتار نیســتم و احســاس می کنم برای این حرف ها 
زود است. بنده معتقدم رییس جمهور محترم آدم هایی را که 
مناسب تشخیص داده از میان ظرفیت های موجود انتخاب 
کرده اســت و این ها یک تعداد شــعار هم مطرح کرده اند و 
گفتند که وعده های ما این هاست و این ها هم آدم های ایشان 

است خب بسم الله شعارها و وعده ها را اجرایی کنند.
وی ادامه داد: حــالا در مجلس نظری به وجود آمده که 

این ها مناسب نیستند، فرق نمی کند هرکسی بیاید تا زمانی 
که ما این راه را می رویم و با این تفکر داریم عمل می کنیم، 
حتی با آدم های خوب هم در این مسیر نمی توان به نتیجه 
رسید؛ وقتی نگاه شما درست و دقیق نباشد، بهترین راننده 
هم شــما را به همان مقصدی می رســاند که نگاه شما به 

آنجاست.
نماینده مردم تبریز افزود: نگاهی که ما داریم در رابطه با 
این که چه در داخل کشور که فقط یک گروه خاصی بتوانند 
مدیریت کنند و چه با همســایگان و بیرون کشور که بقیه 
همه بد هستند و ما خوب هستیم؛ باعث می شود که نتوانیم 
بــه راحتی با دیگران ارتباط برقرار کنیم، این نگاه نمی تواند 

مشکلات اقتصادی را به این سادگی حل کند.
وی خاطرنشان کرد: در داخل کشور باید انسجام، وحدت 
و تعامل با همه گروه ها و ســلایق راه بیندازیم، مملکت مال 
همه است مال یک گروه و دسته خاص نیست. اینطور نیست 
که خوب ها همه از یک طرف باشــند. تخصص هم تخصص 
اســت؛ تخصص که چپ و راســت و مذهبی و غیرمذهبی 
نمی شناســد، تخصص به شما می گوید با این نگاهی که تو 

داری، این روش می توانــد به تحقق نگاه تو کمک کند. اما 
اگر آن نگاه را داشته باشی و تخصص نباشد، هرکاری کنید 

دستیابی به نتیجه ممکن نخواهد بود.
وی افــزود: به همین خاطــر اولا در داخل باید وحدت، 
انســجام و تعامل را افزایش دهیــم و دوم اینکه در دنیا هم 
باید این موضوع را پیــش ببریم و تلاش کنیم تا جایی که 
امکانپذیر است، تنش زدایی کنیم. در این راه هم بهتر است 
از همسایه ها شروع کنیم و بعد ادامه دهیم. اگر این اتفاقات 
رخ ندهد، این ها را عوض کنند و بهترین ها را منصوب کنند، 

باز مشکل حل نخواهد شد. 
پزشــکیان در پاسخ به این ســوال که »چرا مجلسی که 
بســیار طرفدار و حامی دولت بــود و حتی نمایندگان نامه 
نوشتند و از رئیســی برای کاندیداتوری دعوت کردند انقدر 
زود به انتقاد و اختلاف با دولت رسید؟«، عنوان کرد: ببینید 
راحت ترین کار این اســت که آدم کنار گود بایستد و بگوید 
لنگش کن. آقای رئیســی و دولتش قبل از اینکه به دولت 
بیایند حتی این تیم کارشناسی شان تا وقتی که بیرون گود 
بودند می گفتند که ما چنین و چنان خواهیم کرد؛ اما وقتی 

وارد گود شدند احســاس می کنند اگر بخواهند برنامه های 
خود را محقق کرده و به اهداف مدنظرشان برسند باید نوع 
دیگــری ببینند و نوع دیگــری راه را ادامه دهند. علت این 

مساله هم »در گود بودن« است که باید جوابگو باشند.
وی ادامه داد: شما می توانید کنار گود بایستید و به آمریکا 
فحش بدهیــد اما وقتی آمدید و کار را برعهده گرفتید باید 
جوابگوی سفره و اشــتغال مردم هم باشید. با توجه به این 
همه مشــکلات اقتصادی و رانت و فســاد و مواردی از این 
دست، آن وقت می بینید که با آن نگاه این مساله قابل اجرا 
نیســت، اگر قابل اجرا شدن اســت، خب اجرا کنند ماهم 

ببینیم.
نماینده مردم تبریز در پاسخ به اینکه »یعنی مسئولیت 
اجرایی باعث شــده کــه دولت به واقع گرایــی و واقع بینی 
برســد؟«، گفت: دولت هنوز به واقع گرایــی کامل و واقعی 
نرســیده و هنــوز آن نگاه ها وجــود دارد اما جبــر زمانه و 
مشکلات اقتصادی این ها را وادار می کند که بعضی واقعیت ها 
را بپذیرند. شاید اگر این جبر نبود و شرایط راحت بود، خیلی 

چیزها را به سادگی نمی پذیرفتند.

یک عضو مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه تاکید 
کرد: تریبون های نماز جمعه باید نقش امنیت آفرین داشته 
باشــد و منجر به ایجاد آرامش شــود. امروز دارو به صورت 
پلکانی گران می شــود. مایحتاج مــردم افزایش قیمت پیدا 
می کند. چرا دولتمردان و آقایان خطبای نماز جمعه در این 

موارد فریاد نمی کشند؟
حجت الاسلام  فاضل میبدی در گفت وگو با ایلنا، درباره 
نقش تریبون های نماز جمعه در وحدت آفرینی به جای ایجاد 
تفرقه و دســته بندی آحاد جامعه در مقابل یکدیگر گفت: 
تریبون های نماز جمعه باید نقش امنیت آفرین داشته باشند 
و منجر به ایجاد آرامش شوند. متاسفانه بخشی از خطبا در 
خطبه هایشان برخوردهایی دارند که از آنها مقداری رویکرد 

سلب آرامش در جامعه احساس می شود.
ایــن عضو مجمع محققین و مدرســین حــوزه علمیه 
با اشــاره به ســخنان یکی از خطیبان نماز جمعه کشور در 
مورد برخورد مردم با روزه خواران گفت: حال یک عده ای در 
گوشه ای روزه خواری می کنند؛ اگر قرار است تذکری هم داده 
شود بسیار خوب است افراد متولی با ادبیات درست به آن ها 
تذکر بدهند، این که بگویند مردم بریزید بساط روزه خواران را 

جمع کنید حرفی است که درونش خشونت خوابیده است، 
به اعتقاد من چنین ســخنانی بــرای جامعه ما که به انداره 
کافی دارای خشونت است خطرناک است مخصوصا استفاده 

از چنین تعابیری از سوی یک خطیب، جالب نیست.
وی تاکید کرد: اســلام هیچ گاه در نهی از منکر اینگونه 
دستور نمی دهد که بریزید بساط فلان گروه را جمع کنید. 
بله تذکر می دهد و در جاهایی بحث می کند. اسلام می گوید 
اگر یک جایی مشاهده کردید عده ای روزه می خورند، با این 
اشخاص صحبت کنید که بسیار بیشتر موثرتر واقع می شود 
تا این بریزید بســاط آنها را جمع کنید. متاسفانه باید گفت 
بعضی از آقایان دستوراتی که اسلام برای نهی از منکر گفته 
است را نمی خوانند در صورتی که اگر بخوانند بهتر می توانند 

به دیگران توصیه کنند.  
میبدی با تاکید بر این که دنیای امروز را باید بشناســیم 
و درک کنیم، عنوان کرد: خطبه های نماز جمعه سیاســی 
است، در واقع هر مســئله ای که درباره جامعه مطرح کنید 
سیاسی تلقی می شــود، برخوردهای سیاسی هم در جامعه 
جــواب عکس می دهد. برخوردی که در مشــهد با خانم ها 
صورت گرفت بســیار تلخ بود و پیش تر اسیدپاشی هایی که 

در اصفهان رخ داد چقدر تاسف بار بود؛ متاسفانه این رفتارها 
که ربطی به نظام ندارد به پای نظام گذاشته می شود و این 

منصفانه نیست.
وی خاطرنشان کرد: این که دستور می دهند نانوایی بربری 
تعطیل شود، دستورات اسلام نیست، بلکه یک نوع برخورد 
سلیقه ای توام با خشونت از اسلام است و باید تاکید کرد این 
نوع برخوردها و صحبت ها جواب عکس دارد. اگر آقایان در 
پی حل مشکلات جامعه هستند، به جای این که سراغ این 
مسائل جزئی بروند، به دنبال این باشند که چه کاری کنند 

تا اقتصاد جامعه درست شود.
این فعال سیاســی اصلاح طلب تاکید کرد: تا مشکلات 
اقتصادی حل نشــود، اخلاق اجتماعی درســت نمی شود. 
تا اخلاق اجتماعی درســت نشود، امنیت اجتماعی درست 
نمی شــود. زیربنای حل همه این مشــکلات این است که 
بتوانیم به نام دین و جمهوری اســلامی مشکلات اقتصادی 

را حل و تورم را مهار کنیم. 
وی افزود: مردم بســیار از زبان کســانی که می خواهند 
کاندیدا شــوند وعده های نادرست شنیده اند، یک عده شان 
گفتنــد مشــکلات را ۳ روز و 10 روز حــل می کنیم یک 

عده شــان گفتند همه معظلات را  10 شــب نشــده حل 
می کنیم اما مشاهده می کنیم روی کار که می آیند همه چیز 

نه تنها بهتر نمی شود بلکه بد هم می شود.
این عضو مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه یادآور 
شــد: امروز دارو به صورت پلکانی گران می شــود. مایحتاج 
مــردم افزایش قیمت پیدا می کند و مردم در فقر هســتند 
و ندارند. چرا دولتمردان و برخی آقایان خطبای نماز جمعه 
در این موارد ســاکت هستند؟ ریشه مشکلات جامعه ما در 
ناامنی اقتصادی است، چرا کسی در این مورد مواظب نیست 

و  نهی از منکر نمی کند؟ چرا کسی فریاد نمی کشد؟
وی ادامــه داد: اینکه بگوییــد بریزید ودعوا کنید، خوف 
و تــرس ایجاد می کند در صورتــی که هیچ گاه ایجاد خوف 
و ترس مشــکلی را حل نمی کند بلکه فقط منکری که در 

خیابان است را زیر خاکی می کند که خطرش بیشتر است.
میبدی تاکید کرد: اگر مردم را آزاد بگذارند و مشــکلات 
اقتصادی را حل کنند قطعا اخلاق و اعتماد عمومی افزایش 
پیدا می کند اما امروز این اعتماد کمرنگ شــده است چون 
مردم از ما صداقتی درباره وعده هایی که برای حل مشکلات 

دادیم، ندیده اند.

رئیس فراکســیون محیط زیســت مجلس بــا انتقاد از 
اطلاع رســانی در خصوص ورود ریزگردها به پایتخت گفت: 
ورود ریزگردها به پایتخت باید حداقل بین ۲4 تا ۳۶ ساعت 

قبل توسط سازمان هواشناسی پیش بینی می شد.
به گزارش ایلنا، رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس با 
انتقاد از اطلاع رسانی در خصوص ورود ریزگردها به پایتخت 
گفت: ورود ریزگردها به پایتخت باید حداقل بین ۲4 تا ۳۶ 

ساعت قبل توسط سازمان هواشناسی پیش بینی می شد.
سمیه رفیعی افزود: پس از پیش بینی سازمان هواشناسی 
قاعدتا ســتاد مدیریت بحران و دانشــگاه علوم پزشــکی و 
محیط زیســت از طریق رســانه ها باید موضوع را به مردم 
اطلاع می دادند. وی افزود: از طرفی اطلاعات ایســتگاه های 
ســنجش کیفیت هوا باید توسط سازمان محیط زیست به 

علوم پزشــکی ارسال می شــد که یا از طریق علوم پزشکی 
اطلاع رسانی عمومی صورت می گرفت یا خود سازمان محیط 
زیست وضعیت ســریعا اعلام می کرد که متاسفانه تا چند 
ساعت بعد از ورود ســامانه ریزگردها اطلاع رسانی عمومی 
انجام نشد. رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس با اشاره 
به این که باید تصمیم گیری ها پیشگیرانه باشد گفت: جلسه 
مدیریت آلودگی هوای اســتان تهران بــا حضور اعضا باید 
حداقل یک تا دو روز قبل تشکیل و موارد لازم پیش بینی و 
مراتب جهت تصمیم گیری به استانداری و نهادهای ذیربط 

اعلام می شد که این امر نیز صورت نگرفته است.
وی به اعتبارات مقابله با ریزگردها اشــاره و تامید کرد: 
متاسفانه دولت هم در بودجه پارسال و هم در بودجه امسال 
هرگونه اعتبار در خصوص مقابله یــا مدیریت ریزگردها را 

حذف کرد! رئیس فراکســیون محیط زیست مجلس گفت: 
هر چند مبادی ورودی این مساله از مرزهای غربی و جنوب 
و جنوب غربی اســت و بیشــتر کانون ها خارجی است؛ اما 
قاعدتا باید جهت برنامه هــای بعدی بودجه لازم تخصیص 
پیدا می کرد که متاســفانه این امر هم مغفول ماند و مرکز 
ملی مقابله با ریزگردها در ســازمان محیط زیســت دقیقا 
معلوم نیســت چرا این درخواســت برای تامیــن اعتبارات 
لازم در خصوص این معضل در شــرایط بحرانی نداشــت و 
پیگیر نبوده است. وی با اشاره به مصوبات فراکسیون محیط 
زیســت در سال گذشــته در خصوص آلودگی هوای تهران 
گفت: بر این اســاس ایستگاه های سنجش کیفیت هوا باید 
مرتبا بروزرســانی و کالیبره شوند. رئیس فراکسیون محیط 
زیست مجلس بر لزوم بررسی و رایزنی جدی دیپلماسی در 

خصوص ریزگردها تاکید کــرد و گفت: احتمال اینکه ما از 
شرایط هشدار و اضطرار به شرایط مداوم بحران برسیم کم 
نیســت و اگر این وضعیت ادامه داشته باشه قاعدتا در فصل 
تابســتان و پاییز هم با اختلاط ریزگردها و شرایط آلودگی 

هوای تهران قطعا مشکلات جدی خواهیم داشت.
وی بــا تاکید بر این که مقابله با ریزگردها و آلودگی هوا 
بیشتر از همه به توان مدیریتی نیازمند است خاطرنشان کرد: 
آلودگی هوا نیازمند مدیریت واحد اســت و فقدان مدیریت 

واحد در این حوزه بسیار مشهود است.
رفیعی از پیگیری موضوع ریزگردها در فراکسیون محیط 
زیســت مجلس خبر داد و تصریح کرد: مجلس این موضوع 
را در راســتای تحقق قانون هوای پاک پیگیری می کند و با 

هرگونه سهل انگاری مدیریت آلودگی هوا برخورد می کند.

مسعود پزشکیان:

تغییر کابینه بدون تغییر نگاه ها، مشکلات را حل نخواهد کرد

فاضل میبدی: 

خطبای ما چرا درباره گرانی پلکانی دارو و مایحتاج مردم فریاد نمی کشند؟

رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس:
اعتبار مقابله و مدیریت ریزگردها در قانون بودجه ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ حذف شده است!

کمک یک میلیارد تومانی رهبر انقلاب
 برای آزادی زندانیان نیازمند

همزمان با برگزاری ســی وپنجمین جشن گلریزان ستاد دیه کشور ویژه ی 
کمک بــه آزادی زندانیان نیازمند، رهبر انقلاب اســلامی، مبلغ یک میلیارد 
تومان به این امر خداپسندانه اختصاص دادند. به گزارش ایسنا، جشن گلریزان 
هر ســال در ماه مبارک رمضان، به همت ستاد مردمی رسیدگی به امور دیه و 
کمک به زندانیان نیازمند با حضور جمعی از مســئولان و خیّرین نیکوکار در 

تهران و شهرهای مختلف کشور برگزار می شود.

آقایان از چه نگرانند که نمی گذارند طرح صیانت 
در صحن مجلس بررسی شود؟

یک عضو کمیســیون مشترک رســیدگی به طرح صیانت از فضای مجازی 
تاکید کرد: آقایان از چه نگرانند که تمام تلاششــان را به کار بسته اند تا طرح 

 صیانت در صحن علنی مجلس مورد رسیدگی قرار نگیرد.
به گزارش ایســنا، جلال رشیدی کوچی نماینده مردم مرودشت در مجلس 
شــورای اسلامی در صفحه شــخصی خود در توئیتر، نوشــت:  »آقایان از چه 
نگرانند که تمام تلاششــان را به کار بسته اند که طرح  صیانت در صحن علنی 
مجلس و توسط ۲۹0 نفر از نمایندگان ملت، بررسی نشود؟! این گفتار و کردار 
شماســت که به اعتماد ملت ایران نســبت به نظام مقدس جمهوری اسلامی 

لطمه وارد می کند.«
هفته گذشته نامه درخواست 1۸۵ نماینده مجلس به منظور بازگشت طرح 
صیانت از کمیسیون مشترک به صحن مجلس به هیات رئیسه مجلس تحویل 
داده شــد. بر اساس آئین نامه داخلی مجلس این درخواست باید با اولویت در 
صحن مجلس اعلام وصول شــده و سپس مورد رسیدگی قرار گیرد. اما هنوز 

این طرح در دستور کار صحن مجلس قرار نگرفته است.

رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:
بازگشایی مراکز آموزشی با جدیت استمرار یابد

رئیس جمهور بر ضرورت تزریق دوز ســوم واکسن کرونا برای پیشگیری از 
خیزهای بعدی بیماری و جدیت در بازگشــایی مدارس و دانشگاه ها و آموزش 
حضوری تاکید کرد. به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی روز شنبه در جلسه 
ســتاد ملی مقابله با کرونا با گرامیداشــت روز جهانی بهداشــت از زحمات و 
مجاهدت های کادر بهداشت و درمان کشور در دوران همه گیری کرونا قدردانی 

کرد و اقدامات انجام شده را موجب آرامش و ضامن سلامت مردم دانست.
رئیس جمهور »ســلامت عمومی« را اولویت اصلی دولت مردمی از ابتدای 
اســتقرار خواند و ضمن ابراز خرسندی از تاثیر واکسیناسیون عمومی کرونا در 
کاهش آمار ابتلا و مرگ و میر، از جامعه بهداشت و درمان، پزشکان، رسانه ها و 
سایر تریبون داران کشور خواست مردم به تزریق دُز سوم واکسن ترغیب کنند.
رئیســی تاکید کرد: سیاســت دولت اقناع افکار عمومی است و بر این باور 
هســتیم که اگر اهمیت موضوع برای مردم بخوبی تبیین شــود و قانع شوند 

حتما با توصیه های مسئولین بهداشت و درمان کشور همراهی خواهند کرد.
وی در ادامه با تاکید بر ضرورت استمرار آموزش حضوری در مراکز آموزشی 
کشــور، گفت: تعطیلی مدارس و دانشگاه ها خسارت های غیرقابل جبرانی دارد 
که افت تحصیلی از مهمترین آنها اســت. رئیســی همچنین بــر لزوم توجه 
به رعایت شــیوه نامه های بهداشــتی در مدارس تاکید کــرد و گفت: چنانچه 
دانش آمــوزی دارای علایم بیماری بود ضرورتــی برای حضور در کلاس ندارد 
اما این موضوع نباید باعث تعطیلی مدرســه و اخلال در آموزش حضوری بقیه 

دانش آموزان شود.
رئیس جمهور در ادامه با تاکید بر نظارت و کنترل قیمت دارو، گفت: قمیت 
دارو نباید گران شود اما این موضوع با حرف شدنی نیست و نیازمند نظارت و 

برخورد جدی با تخلفات احتمالی است.

رونمایی از ۹ دستاورد هسته ای
با حضور رئیس جمهور

با حضور ســید ابراهیم رئیسی، ر ئیس جمهور از ۹ دستاورد سازمان انرژی 
اتمی در ســال 1400 در جریان مراســم شــانزدهمین گرامیداشت روز ملی 

هسته ای رونمایی شد.
به گزارش ایســنا، ســازمان انرژی اتمی ایران در ســال 1400 حدود ۷۷ 
دســتاورد جدید به دســتاوردهای غرورآفرینِ خود افزوده است، در این میان، 
۲۹ دســتاورد مربوط به حوزۀ ســوخت اتمی، 1۹ دســتاورد مربوط به حوزۀ 
تحقیق و توســعه، 1۵ دســتاورد مربوط به حوزۀ تأمین انرژی و 14 دستاورد 
مربوط به حوزۀ کاربرد پرتوهاست که امروز از ۹ دستاورد اصلی و نمونه توسط 

رئیس جمهور محترم رونمایی شد، این ۹ دستاورد عبارتند از:
1- سند جامع راهبردی و اسناد پیوست آن.

۲- تدوین دانش فنّی و ســاخت اوّلین نمونۀ صفحات سوخت سیلیسایدی 
به منظور جایگزینی سوخت راکتور تحقیقاتی تهران.

۳- طراحی و ســاخت ســامانۀ ســم زدایی از پسته با اســتفاده از فنّاوری 
پلاسمای سرد، با این روش قارچ ها و باکتری های محصول پسته از بین مي رود 
و مانعی به عنوان آفت آفلاتوکســین بیش از این در راه صادرات این محصول 

قرار نمي گیرد.
4- طراحی و ساخت سامانۀ پلاســمای سرد برای درمان بیماری سرطان، 
این سامانه بصورت انتخاب سلول های سرطانی را هدف قرار مي دهد و کاهش 

درد و رنج بیماران سرطانی را موجب مي گردد.
۵- تولید رادیو نوکلوئید تربیوم-1۶1 به صورت بدون حامل اضافه شده، در 
این روش ذرات رادیو اکتیو از طریق یک حامل اختصاصی بسته به نوع سرطان 

به تومور وصل مي شود و سلول سرطانی را بصورت موضعی از بین مي برد.
۶- نشاندارســازی کیت رادیوداروی پنتاگزیفور با رادیوداروی گالیوم ۶۸ با 
نام تجاری پارس ســیگزافور، طراحی، سنتز و فرمولاسیون رادیوداروی گالیوم 
۶۸- فاپی با نام تجاری پارس گالوفاپی برای تشخیص بیش از ۲۸ نوع سرطان 

صعب العلاج و تمام متاستازهای آن.
۷- تولیــد کیت رادیوداروی FAPI جهت نشاندارســازی بــا رادیوداروی 

لوتیشوم 1۷۷، گالیوم ۶۸ و تکنیسیوم ۹۹
۸- کســب فنّاوری تولید پودر زیرکونیای پایــدار، قابل مصرف در صنایع 

مختلف.
۹- طراحی و ساختِ چشمۀ لیزر میکرو ماشین کاری، جهت ساخت قطعات 

ریز با دقّت بسیار بالا.

انتقاد معاون اول رئیس جمهور
از سرعت توسعه صنعتی کشور

هفتمین جلســه کمیته علمی طرح تدوین نقشه راهبردی صنعتی کشور 
و ارتقاء تولید داخل، ظهر دیروز)شــنبه( به ریاست معاون اول رئیس جمهور 
برگزار شــد. به گزارش ایسنا، محمد مخبر در این جلسه با اشاره به ضعف ها و 
کاستی های موجود در صنعت کشور گفت: لازم است نقشه راه و طرحی جامع 

برای توسعه تمامی ابعاد صنعت کشور تدوین شود.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به گزارش های ارائه شده در جلسه تصریح 
کرد: نقشه راه توسعه صنعت کشــور باید به گونه ای تدوین شود که اکثریت 
صاحب نظران عرصه صنعت در خصوص آن اتفاق نظر داشــته باشند تا شاهد 

مشارکت عمومی و همگرایی برای اجرای این نقشه راه باشیم.
وی با یادآوری اینکه برخی کشــورها مسیر توســعه صنعتی را همزمان با 
ایران آغاز کردند اما امروز از ما جلوتر هســتند، خاطر نشان کرد: به دلیل عدم 
توجه به ظرفیت های کشــور و برنامه ریزی های ناقص و بعضا اشــتباه ، مسیر 
توســعه صنعتی کشور از سرعت کافی برخوردار نیست که لازم است با اصلاح 

مسیرهای گذشته ، نقشه راهی دقیق و درست را در پیش بگیریم.

اخبار کوتاه

رئیس ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور در پی انتشار 
اخباری مبنی بر احراز هویت نشــدن مراجعان به ســازمان 
ثبت با کد ارسالی به شماره تلفن یا سامانه ثنا گفت: تصدیق 
اصالت اســناد از بهمن ماه سال گذشته رونمایی شده است 
که هم اکنون به منظور تصدیق اصالت اســناد از سه سامانه 
اســتفاده می کنیم. به گزارش ایســنا به نقل از مرکز رسانه 
قوه قضاییه حســن بابایی درباره راه اندازی سامانه تصدیق 
الکترونیکی تاکیــد کرد: در اجرای ماده ۳۲ آئین نامه قانون 
دفاتر اسناد رسمی مصوب 1400، یکی از تکالیف تعریف شده 
بحث تصدیق اصالت اسناد از طریق فرآیندهای الکترونیکی 
اســت. وی گفت: الحمدالله با تلاش یکساله معاونت فناوری 
این سازمان موفق شدیم این ســامانه ها را راه اندازی کنیم 
که 1۲ بهمن ماه سال گذشته با حضور غضنفرآبادی رئیس 
کمیســیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی از این 
سامانه رونمایی شد. رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
افزود: ما برای اطمینان کار و به منظور تصدیق اصالت اسناد 
از سه سامانه استفاده می کنیم که از جمله آن سامانه »ثنا« یا 

همان ثبت نام الکترونیکی، سامانه »شاهکار« و سامانه »ثبت 
من« است. وی ادامه داد: نخستین اقدامی که انجام می شود 
در سامانه شبکه احراز هویت کاربران ارتباطی )شاهکار( است 
که وقتی شــخصی به دفترخانه مراجعــه و اقدامات اولیه را 
انجام می دهد، به محض اینکه سردفتر شروع به تنظیم سند 
می کند با احراز هویت آن شخص در دفترخانه از طریق سیم 
کارتی که به نام شخص است پیامکی برای آن ارسال می شود 
که ســردفتر ما احراز هویت را انجام می دهد. رئیس سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشــور گفت: دو اقدام دیگر نیز در این 
خصوص انجام می شــود که یکی بحث سامانه ثناست که در 
واقع سامانه الکترونیکی ما است و همان سامانه ای است که 
دستگاه قضایی از آن )برای احراز هویت( استفاده می کند و 
به محض این که سند تنظیم می شود جهت اطلاع به ثنای 

افراد پیامکی مبنی بر نوع تنظیم ســند و محل تنظیم سند 
ارسال می شود. وی افزود: اما سامانه سوم ما سامانه ثبت من 
به آدرس www.my.ssaa.ir است که اشخاص با ثبت نام 
در این ســامانه و ارائه کد ملی تمام اســنادی که به نام این 
اشخاص ثبت شــده ملاحظه می کند اعم از وکالت نامه ها و 
تمام اســنادی که به نام افراد در دفترخانه های مختلف ثبت 
و تنظیم شده، در این سامانه قابل رویت است. بابایی گفت: 
این اقداماتی که در سامانه برای )تصدیق اصالت اسناد( انجام 
شده از بهمن ماه سال گذشته در دفترخانه انجام می شود و 
اقدامات خوبی صورت گرفته اســت. وی افزود: گاهی پیش 
می آیــد که کلاهبرداران با اســتفاده از ابزارهای پیشــرفته 
و الکترونیکی و با دسترســی به ثنای اشــخاص و یا با جعل 
ثنای اشخاص اقدامات کلاهبردانه ای را انجام می دهند که با 

اقداماتی که در سازمان ثبت اسناد انجام داده، و درصد خطاها 
را به شــدت کاهش داده است. رئیس سازمان ثبت اسناد و 
املاک کشــور افزود: اگر در دستگاه قضایی بررسی شود در 
این فاصله زمانی که ســامانه های ما راه اندازی شده است به 
شــدت دعاوی و پرونده های مربوط به حوزه کلاهبرداری و 
جعل کاهش پیدا کرده است. وی گفت: عمده اشخاصی که 
به نام صاحبان اسناد، اقدام به این نوع تنظیم اسناد می کنند، 
قطعا از کلاهبرداران و جاعلان حرفه ای هستند و با این سه 
سامانه ای که ما تعریف کردیم قطعا این ارتباط و این اقدامات 

کمتر شده است. 
بابایی افزود: خواهشــی که از هموطنان داریم این است 
که حتما به ســامانه »ثبت من« مراجعه و ثبت نام کنند و 
حداقل ماهی یک بار ســامانه خودشان را چک کنند که این 
ثبت نام با کد ملی انجام می شود، همین که مشخصات افراد 
ثبت شد پیامکی به افراد ارســال می شود که با ارائه شماره 
موبایل و تلفن همراه افراد در سامانه تمام نقل و انتقالات در 

دفترخانه های مختلف نمایش داده می شود.

رئیس سازمان ثبت اعلام کرد

فعالیت سه سامانه برای تصدیق اصالت اسناد از سال ۱۴۰۰

پایان ناکام یک ششم فرصت رئیسی
ادامه از صفحه1

 این مقامات یا بی اطلاع هســتند یا این که برای عوام فریبی این اقدامات را 
انجام می دهند.

ما امیدواریم که آقای رئیسی موفق شود چرا که موفقیت او موفقیت مردم و 
کشور است اما امیدی که او به مردم برای حل بحران های اقتصادی داد، تاکنون 

محقق نشده و او نتوانسته انتظارها را برآورده کند.
* نماینده ادوار مجلس
منبع: خبرآنلاین
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